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Димитър Николов положи клетва 
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Рекорд. Той е първият в демократичната история, който застава 
начело на общината с толкова мандати 

„Искам да ви пожелая 
да бъдете здрави и ра-
ботата ви да бъде 
ползотворна в името 
на града. Безкрайно съм 
развълнуван и радостен, 
защото няма по-висока 
чест от това да се ра-
боти в името на роди-
ната и родния град.

Осъзнавам, че съм пръв 
между равни и ще поло-
жа всички усилия да 
съставя такава органи-
зация и атмосфера, че 
всички разумни решения 
в името на любимия ми 
град да бъдат приети“, 
обърна се той към съвет-
ниците в първите си 
думи.

Два дни, след като 
новият ОбС и кметът 
Димитър Николов по-
ложиха клетва, започ-
наха и рокадите в екипа 
му.

НОВИЯТ ПРЕДСЕДАТЕЛ 
НА МЕСТНИЯ ПАРЛАМЕНТ:

Ще съставя организация, 
така че всички разумни 
решения да бъдат приемани

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Димитър Николов положи 
клетва за пети път като кмет 
на община Бургас на първата 
тържествена сесия на Об-
щинския съвет от мандат 
2023 – 2027 г. Тя бе открита 
от областния управител 
Пламен Янев. На нея клетва 
положиха новоизбраните 
кметове на съставни селища 
в община Бургас и 51 съвет-
ници, които влязоха в мест-
ния парламент.

„Благодаря на Вас, моите 
съграждани, които по кате-
горичен начин подкрепихте 
моята програма. Ще стими-
лурам младите работещи 
семейства, но няма да забравям 
и възрастните. Ще направим 
Бургас желано място за живе-
ене“, заяви Димитър Николов, 
след като получи удостове-
рението си за избор. Той зая-
ви, че ще бъде кмет на всички 
без разлика от вероизповеда-
ние, пол, партийна принад-
лежност.

Димитър Николов е първи-
ят кмет в демократичната 
история на Бургас, който 
печели пети пореден мандат. 
Той спечели местните избори 
на първи тур с 37 552 гласа или 
60.49%. Избирателната ак-
тивност бе рекордно ниска 

за местните избори – 35.98%, 
което означава, че до урните 
на 29 октомври са отишли 
едва 63  395 избиратели от 
имащите право на глас 176 172 
души.

11 бяха кандидатите за 
кмет на общината. Димитър 
Николов безапелационно спе-
чели надпреварата с тях. 
Трима от тях бяха кандидати 
за кмет на общината и преди 
4 години – Ивайло Дражев, 
Константин Бачийски, Живко 
Табаков. Само Бачийски успя 
да увеличи подкрепата си в 
сравнение с местните избори 
отпреди 4 години.

Михаил Хаджиянев стана 
председател на Общинския съвет

Без интрига премина избо-
рът на председател на Общин-
ския съвет в Бургас от мандат 
2023 – 2027 година. На тър-
жествена сесия, която се 
проведе в залата на местния 
парламент, всички новоизбра-
ни 51 съветници положиха 
клетва и получиха удостове-
ренията си за избор.

На най-възрастния от тях 
– Бенчо Бенчев, „Граждани за 
общината“ – се падна честта 
да води първото заседание на 

новоизбрания ОбС. Под него-
во ръководство бе избрана и 
комисията по избор на пред-
седател. Севдалина Турмано-
ва – председател на ОбС от 
мандат 2019 – 2023 г., предло-
жи от името на ГЕРБ адвокат 
Михаил Хаджиянев, който 
стана съветник като част 
от гражданската квота на 
партията. От „Възраждане“, 
които имат едва четирима 
съветници, предложиха Алек-
сандър Койчев. След проведе-
ното тайно гласуване, за 
председател бе избран адвокат 
Хаджиянев с 41 гласа. 10 гласу-
ваха за Александър Койчев.

„Ще бъда кмет на всички 
бургазлии. Независимо от 
партийната и религиоз-
ната им принадлежност. 
Независимо от пола, 
месторождението, 
възрастта и пристрас-
тията им, независимо от 
професията и социалния 
им статус. 
Ще бъда еднакво отгово-
рен и към похвалите, и 
към критиките. 
Ще бъда горд с успеха на 
всеки бургазлия, ще по-
ощрявам развитието на 
почтените хора в нашия 
Бургас“, бяха част от ду-
мите на кмета Димитър 
Николов след клетвата

Михаил Хаджиянев

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Изграждането на хели-
коптерна площадка в Бур-
гас стои на трупчета. 
Това става ясно от отго-
вор на УМБАЛ – Бургас на 
въпрос на наш репортер. 
Припомняме, че с решение 
на Общински съвет – Бур-
гас от 27 юни тази година, 
терен в парк „Езеро“ бе 
определен за изграждане на 
хеликоптерна площадка. 

„Имаше няколко вариан-
та къде да се намира пло-
щадката, но след подробен 
оглед с нашите технически 
експерти се определи тази 
в парк „Езеро“ по отноше-
ние на безопасността и 
лесния достъп, както и 
възможността 12 месеца в 
годината да има обслужва-
не, за да се избегне всякакъв 
риск за пилотите на хели-
коптерите и пациентите, 
които ще бъдат превозва-
ни в спешен порядък до 
бургаските болници“, ко-
ментира тогава вносите-
лят на докладната кметът 
Димитър Николов, който 
обясни, че тя ще трябва 
да се изгради за сметка на 
УМБАЛ – Бургас.

От болницата обаче 
отговарят, че още с полу-
чаването на писмата за 
изграждането на площад-

ката са информирали, че 
нямат финансовата въз-
можност за това.

„Към този момент бол-
ницата няма възможност 
със собствено финансира-
не да изгражда хеликоптер-
на площадка. Ако за това 
бъде отпусната целева 
субсидия от Министерство 
на здравеопазването, то-
гава може“, отговориха от 
УМБАЛ – Бургас за „Черно-
морски фар“.

Във всички градове тези 
хеликоптерни площадки се 
изграждат по проекта за 
Спешната помощ, който 
има за цел обновяването и 
модернизирането на спеш-
ната помощ в страната. 

В здравните среди ко-
ментират, че самият 
терен в парк „Езеро“ далеч 
не е подходящ, тъй като 

ще се налага за всеки един 
случай да се вади и линейка. 
Обикновено хеликоптер-
ните площадки са на те-
риторията на болницата, 
или върху покривите. По-
кривът на УМБАЛ – Бургас 
не е подходящ тъй като 
има инсталации и фото-
волтаици. Терените в 
близост до болницата пък 
са общински. 

„Черноморски фар“ при-
помня, че преди време хе-
ликоптерна площадка 
болницата имаше, но Об-
щината я превърна в паркинг. 
Тя бе открита през 2014 
година и бяха направени 
демонстрации. След това 
бе използвана веднъж за 
спасяване на малко дете.

В сряда в Панагюрище бе 
открита първата хеликоп-
терна площадка на прие-

маща болница. В района за 
Източна България са обя-
вени още Ямбол и Сливен 
за такива.

През седмицата минис-
търът на транспорта 
Георги Гвоздейков заяви в 
Бургас, че нещата с пло-
щадката вървят, но е 
свързано с финансиране, 
което може да се осъщест-
ви през Здравното минис-
терство или през бюджета. 
Това не са големи суми, 
дори и самите болници 
може да си позволят да 
инвестират в такива пло-
щадки“, заяви още Гвоздей-
ков. По думите му в края 
на годината ще бъде доста-
вен първият медицински 
хеликоптер. Подадени са 
всички документи, които 
касаят лицензиране на 
оператора.

ДОНА МИТЕВА

Известният бургаски рибар 
Димитър Янчев-Брадата е кате-
горичен, че рибата в социалните 
мрежи е повече, отколкото в 
мрежите на рибарите от Ченге-
не скеле.

„В Бургаския залив пасажите 
от риба още ги няма. Това, че 
някой е хванал два – три тлъсти 
паламуда, дето ние му викаме 
турук, е спорадично. Аз ги кръс-
тих „фейсбук туруци“, защото 
един хванал три – снимал се, друг 
хванал четири – снимал се и качил 
в социалната мрежа“, заключава 
рибарят. 

Що се отнася до лефера, той 
уточнява: „И леферът още не се 
е появил. На този от по 200 – 300 
грама ние му викаме чернокоп. 
Сега чернокопът стана лефер. 
Лефер казвахме на същия род 
риба, но като стане един килограм. 
А сега всичко e лефер - от тър-
говска гледна точка. За мен ис-
тински лефер в момента дори и 
във Фейсбук няма“, продължава 
темата известният рибар.

На лодките килограм сафрид 
струва около пет лева, но утре 
може да е седем, а в други ден 
три. Цените на всички риби, 
които се ловят в залива, са 
ориентирани към тези на паза-
ра, разликата е, че когато се 
купи  от рибар – те са пресни, 
живи. При рибата цената е 
много динамична.

Високите цени на рибата, 
които стряскат бургазлии по 
пазара (например килограм лефер 
се предлага за 35 лева, паламудът 
е около 18.00 – 20.00 лева), са оп-
равдани, смята Янчев: „В цял свят 
от преди години рибата е два - три 
пъти по-скъпа от месото. У нас 
доскоро рибата се продаваше на 
безценица. Сега горе-долу си заема 
достойното място в ценовата 
листа. Това е една от най-хуба-
вите храни в света“.

На въдица има зарган, там 
също обаче слуката е спорадична. 
„И зарганът в момента е фейсбук 
герой. Няма масова риба, която 
да е тръгнала на пасажи, както 
беше на времето, поне за Бургаския 
залив. Гледам в Ахтопол се хвалят 
с пълни лодки. Но това е – просто 
някой е закачил едно алайче“, 
заключи бургаският рибар.

Хеликоптерната площадка в Бургас 
стои на трупчета

През март 2014 
година бе от-

крита площад-
ката, която се 

намираше до 
самия Хирурги-
чески корпус на 

УМБАЛ – Бургас. 
Тогава това бе 

иновативно, 
сега е крайно 

наложително. 
Бяха направени 

демонстрации с 
хеликоптер
ФОТО: АРХИВ ЧФ

„
В цял свят от 
преди много 
години рибата 
е от два до три 
пъти по-скъпа 
от месото

Димитър Янчев

Димитър Янчев-Брадата, рибар:

Рибата в социалните мрежи е 
повече от тази в рибарските
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за пети път като кмет на Бургас 

Със заповед на кмета на 
Бургас Димитър Николов 
за негов заместник е опре-
делен Михаил Ненов – до-
сегашен директор на ОУ 
„Александър Георгиев-Ко-
джакафалията“. Той ще 
отговаря за ресора „Обра-
зование, здравеопазване, 
социални дейности и мла-
дежки политики“, заемайки 
мястото на Йорданка 
Ананиева, която е заявила 
желание да смени профе-
сионалното поприще. 

Кметът Николов изказ-
ва благодарности за дълго-
годишната работа и без-
спорните успехи в сферата 
на културата, образова-
нието, здравеопазването 
и социалните дейности на 
Йорданка Ананиева – един 
от най-успешните замест-

ник-кметове в България. Тя 
бе част от структурата 
на общинската админи-
страция от 2007 г. 

Михаил Ненов е филолог 
и учител по български език 
и литература, магистър 
по творческо писане и 
докторант в катедра „Те-
ория на литературата“ в 
СУ „Св. Климент Охридски“. 

Владее английски език. Бил 
е хоноруван преподавател 
в СУ „Св. Климент Охрид-
ски“, учител по БЕЛ в София, 
а от 2017 г. е директор на 
ОУ „Александър Георгиев-
Коджакафалията“, Бургас.

Има академични публи-
кации и участия в научни 
конференции и семинари. 
Работи по редица проекти 
и програми в сферата на 
образованието, като Ев-
ропейско първенство по 
дебати, НП „Изграждане 
на училищна STEM среда“, 
EU CodeWeek на Европей-
ската комисия, Robotics 
Versus Bullying – RoBy Erasmus 
project, The Great Plant Hunt 
– Toyota Foundation for 
Environmental Education, 
Mission X – European Space 
Resource Office и др. 

Станимир Апостолов 
– досегашен зам.-предсе-
дател на Общински съвет 
Бургас, областен коорди-
натор на партия КОД и 
регионален представител 
на Съюза за стопанска 
инициатива.

Той ще отговаря за 
ресора „Финанси, бюджет 
и икономика“, заемайки 
мястото на Красимир 
Стойчев, който поема 
по друг професионален 
път.

Кметът Николов из-
казва благодарности за 
дългогодишния труд на 
Красимир Стойчев, за 
професионализма и добра-
та му работа през годи-
ните. Той е част от 
екипа на кмета Николов 
от първия му мандат. 

Станимир Апостолов 
е икономист по счето-
водна, финансова и кон-
тролна дейност и магис-
тър по киберсигурност. 
Владее английски и руски 
език. Работи в сферата 
на счетоводство, анализ 
и контрол. Бил е директор 
на Бургаски корпоративен 
център, регионален ди-
ректор на Генерална 

агенция Бургас (Югоиз-
точна България), директор 
на Генерална агенция 
Бургас и банков счетово-
дител в ТБ „Балканбанк“ 
АД.

От 2015 г. досега Ста-
нимир Апостолов е бил 
още зам.-председател на 
Общински съвет Бургас, 
зам.-председател на ПК 
„Бюджет и финанси“ към 
Общински съвет Бургас, 
член на ПК „Правни въ-
проси“, член на ПК „Спорт 
и младежки дейности“, 
председател на училищ-
ното настоятелство на 
ОУ „Александър Георгиев-
Коджакафалията“ и 
председател на Инициа-
тивен комитет за чест-

ване на 100 години „Чер-
номорец Бургас“.

„Черноморски фар“ 
припомня, че в този Об-
щински съвет влезе от 
КОД, които заедно с 
„Български възход“ напра-
виха група, която ще 
подкрепя мнозинството 
на ГЕРБ.

На практика чрез него 
сините се връщат в упра-
влението на общината, 
след като девет години 
бяха извън управлението.

Апостолов е от реди-
ците на бившите седеса-
ри, той премина през 
Реформаторския блок, а 
наскоро, след като част 
от сините се отцепиха 
от СДС, влезе в КОД.

Групата на 
ГЕРБ-СДС в 
Общинския 
съвет ще 
бъде водена 
от проф. 
Севдалина 
Турманова
ФОТО: ТОДОР 
СТАВРЕВ

Съветниците 
на ПП/ДБ

Част от 
съветниците 

от БСП

Групата на 
„Възраждане“ 
от четирима 

души: „Възраж-
дане“ – Бургас 
след първата 

сесия: „Ще сме 
непримирима 

опозиция, но 
ще подкрепяме 
добрите реше-
ния за хората“

„Български 
възход“ вка-
раха трима 
и влязоха в 
група с КОД

КОД взимат заместническо 
място в Общината 

Станимир 
Апостолов 

е новият 
заместник 

на мястото 
на Красимир 

Стойчев 

Училищният директор Михаил Ненов 
сяда в стола на Йорданка Ананиева 

Михаил Ненов
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Без прецедент в Бургас: Ще броят 60 347  

ПреСЕКли се егота: Георги Манев поиска оставката на областния 
управител, Бачийски връхлетя на пресконференцията му

Реакции. ОИК: Да променят закона и направо да ходим в съда за резултати; 
Бачийски: Ще докажем, че има нарушения

ГЕОРГИ РУСИНОВ

След Зидарово, и в Бургас 
ще се броят бюлетини. Но 
ако в созополското село 
трябваше да се преброят 575 
бюлетини за гласуване за 
кмет, то в морския град ще 
са всичките, които са малко 
над 60  000 и са за избор на 
Общински съвет. Това опре-
делиха магистратите от 
Административен съд – Бур-
гас по жалба на СЕК.

В заседание, продължило 
близо 3 часа, двете страни 
– СЕК, представлявана от 
Константин Бачийски и 
адвокатите Богдан Йорданов 
и Диян Дунев, и ОИК-Бургас, 
представлявана от предсе-
дателя Фани Семерджиева и 
адвокатите Георги Михов и 
Светлана Янушева, както и 
редица други адвокати, 
представляващи заинтере-
сованите страни, които са 
всички новоизбрани 51 об-
щински съветници в Бургас, 
спориха за това дали Адми-
нистративен съд – Бургас 
трябва да допусне преброя-
ване на бюлетините и оглед 
на протоколите на всички 
339 СИК в община Бургас.

Според жалбоподателите 
има съществени нарушения 
с неправилно отчетени като 
невалидни бюлетини за СЕК, 
които са правилни, и нева-
лидни такива, отчетени за 
други политически сили. 34 
гласа е разликата, която 
лиши Константин Бачийски 

и компания от още един 
мандат в Общински съвет 
– Бургас.

Ответната страна и 
защитниците на заинтере-
сованите определиха жалба-
та като неоснователна, 
като най-вече беше изтъкван 
фактът, че не са посочени 
никакви конкретни наруше-
ния в нея. Нямало и жалби в 
самия изборен ден, от който 
и да е представител на СЕК, 
както и че не са посочени 
такива, които са видени по 
време на директното излъч-
ване на броенето след края 
на изборния ден.

В този дух продължи ця-
лото заседание – има ли ос-
нование съдът да нареди 
преброяването на всички 
бюлетини отново, или не. 

Адвокат Йорданов посочи 
съдебна практика от 2019-а, 
където в Плевен Админи-
стративният съд е позволил 
такова преброяване, ответ-
ната страна се позова на свои 
съдебни практики от други 
регионални съдилища и Вис-
шия административен съд.

Депутатите да променят 
закона и още от следващите 
избори, бюлетините напра-
во да се носят в съда за бро-
ене. Това предложи с нелека 
доза ирония на политически-
те сили в съдебната зала, сред 
които имаше и депутати, 
председателят на ОИК-Бур-
гас Фани Семерджиева.

В крайна сметка съдия 
Марина Николова определи, 
че броене ще има. Двете 
страни трябва да посочат 

по 5 вещи лица, съдът също 
ще назначи едно. Освен това 
всяка от заинтересованите 
страни, които са 51 общин-
ски съветници и 13 партии 
и коалиции в местния пар-
ламент също имат право да 
назначат по едно вещо лице. 
Така по груби сметки в пре-
брояването ще участват 
между 11 и 75 човека, които 
трябва да разгледат отново 
60 347 бюлетини от вота за 
общински съветници, про-
веден на 29 октомври тази 
година.

Всички страни по делото 
трябва да посочат вещите 
лица до 15 ноември. Пребро-
яването на бюлетините ще 
се случи при закрити врата. 
Следващото заседание е на 
1 декември 2023-а.

В кулоарите на съда

„Жалбата е неосновател-
на, а обстоятелствата, 
вписани в нея, не се подкрепят 
от доказателствата. Прак-
тически определението на 
съда, с което се допуска 
преразглеждане на всичките 
бюлетини в ОИК-Бургас, 
установява една нова прак-
тика, което за пореден път 
ме връща към идеята да има 
изборна администрация, 
която да е постоянна. Т.е. 
да бъдат обучени хора, кои-
то да се занимават профе-
сионално с избори, а не така 
да бъдат излъчвани от раз-
личните партии“, коменти-
ра след заседанието адвокат 
Георги Михов, който пред-
ставлява ОИК-Бургас.

Минути след съдебното 
определение жалбоподателят 
в лицето на Константин 
Бачийски от СЕК коменти-
ра пред медии:

„Има такава практика в 
други райони. Цитирахме 
Плевен, има и случаи, където 
е променен съставът на 
общинските съветници. 
Радваме се, че съдът я уважи 
и ще се надяваме да имаме 
възможност при цялостно-
то приключване на съдебния 
процес да докажем, че в тези 
избори е имало неправилно 
отчитане резултата на СЕК. 
Лично се убедих в това, 
имаме и сигнали от други 
лица, които са присъствали 

в други секции. Вярвам, че 
изборният резултат не е 
коректно отразен и след 
тази съдебно-техническа 
експертиза ще докажем, че е 
така“, каза той.

Адвокат Богдан Йорданов, 
който представлява СЕК по 
делото обясни, че такъв 
прецедент досега в Бургаския 
административен съд няма.

„Но това, че в държавата 
има допусната експертиза, 
както казахме в Плевенския 
административен съд и са 
преброени всички резултати 
за общински съветници, е 
факт. Нещо повече. След 
това решението на Плевен-
ския съд е потвърдено от 
ВАС като законосъобразно, 
което означава, че съдът 
правилно е допуснал експер-
тиза като правилно средство 
за изясняване на обектив-
ната истина. В допълнение 
само това, което каза и г-н 
Бачийски, безспорно пов-
торното преброяване от 
експертите е довело до 
резултати, които са про-
менили квотите в Общин-
ски съвет. Нашата цел в 
момента е тази. Ние търсим 
обективната истина и ако 
има възможност да бъдат 
защитени максимално ин-
тересите на СЕК, ние ще го 
направим с допустимите 
процесуално-следствени 
средства. Става дума за 34 
гласа разлика, които биха 
могли да променят доста 
неща в съотношението в 

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Изключителен полити-
чески екшън спретнаха до-
скорошните съратници в 
СЕК, а сега противници – 
Георги Манев и Константин 
Бачийски. Случилото се със 
сигурност не може да бъде 
определено като нормално, 
както ще стане ясно по-
долу, а по-скоро изглеждаше 
като пресичане на две егота.

Почетният председател 
на СЕК покани медиите на 
пресконференция, в която 
заяви, че ще иска оставките 
на Пламен Янев като облас-
тен управител и на самия 
Бачийски като председател 
на СЕК.

Според Манев изказване-
то на областния управител 
на първата сесия на Общин-
ски съвет – Бургас е било 
политическо и го е направил 
като член на Изпълнителния 
съвет на СЕК, а не като 
назначен от Министерски 
съвет държавен представи-
тел. Манев твърди, че 
това е недопустимо – об-
ластен управител да прави 
политически изказвания. 

Той визира коментара на 
Янев за ниската избирател-
на активност и думите му, 
че сегашният Общински 
съвет получава „тежко 
наследство“, като сравни 
активността на тези из-
бори, с изборите от 2007-а. 
Според него с думите си 
Янев внушава, че така избран, 
с такава активност, този 
Общински съвет е нелеги-
тимен.

„На тези местни избори 
в страната са гласували 45%, 
а на предходните национал-
ни 40%. Това прави ли из-
браното Народно събрание 
нелегитимно и назначен ли 
е той от нелегитимен ми-
нистър-председател?“, по-
пита риторично той.

Затова на 21 ноември, 
когато е следващата сесия 
на Общински съвет, той 
щял да внесе декларация с 
искане за отстраняването 
на Янев от длъжност, за 
която очаква да получи 
силна подкрепа от остана-
лите общински съветници.

Манев премина и към друг 
член на Изпълнителния 
съвет на СЕК, заемащ дър-

жавна длъжност – Георги 
Събев, който е в „Приста-
нищна инфраструктура“. 
Според него и той като Янев 
заслужавал да бъде отстра-
нен от пост, защото из-
ползвал държавната си ра-
бота за политически цели.

Не бе подминат и Кон-
стантин Бачийски и за 

това, че Манев като почетен 
председател има пълното 
право да внася точки в 
дневния ред на конгреса на 
партията, които трябва 
да се гласуват.

„Самият Бачийски още 
не е обнародвал дата в 
„Държавен вестник“, с коя-
то да се свика конгресът. 

Аз ще му поискам оставка-
та като председател за 
слаби резултати. Стигнах-
ме до там, че от проспери-
раща партия с кметове в 
страната и петима общин-
ски съветници в Бургас, 
сега ще броим гласове, за-
щото сме само трима. Да 
не съм лош пророк, но да не 

стане така, че да останат 
и с двама само“, каза почет-
ният председател на СЕК, 
който също е в Общинския 
съвет, след като пренареди 
листата на КОД.

В този момент на прес-
конференцията му връхле-
тя самият Константин 
Бачийски, който раздаде на 
присъстващите медии 
удостоверение от Софийски 
градски съд, в което са из-
писани членовете на Изпъл-
нителния съвет, за да на-
търти, че името на Манев 
не фигурира там. Така 
конфликтът между двама-
та вече стана и публично 
достояние с далеч недостой-
на сцена, която се разигра, 
влизайки в словесна схватка 
и нападки. След като Бачий-
ски напусна, Манев отново 
заяви, че като почетен 
председател има право да 
му иска оставката и щял да 
го направи.

Докъде ще стигнат ко-
лизиите в партията със 
сигурност предстои да 
станем свидетели, може би 
дори и на още подобен вид 
публични изяви.

Бившите съратници Константин Бачийски (вляво) и Георги Манев (вдясно) дадоха гласност пред 
медиите на тлеещия между тях от известно време конфликт            ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Административен съд – Бургас все пак уважи жалбата на Константин Бачийски и компания за 
броене на всичките бюлетини             ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ
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бюлетини за избор на Общински съвет
Общински съвет“, обясни 
юристът.

Той добави, че в крайна 
сметка това е и в интерес 
на избирателите, а не при-
щявка на някаква си партия 
и някой си човек.

„Трябва да бъдат уважа-
вани всички избиратели и 
поради тази причина пре-
брояването от експерти-
те би показало обективна-
та истина за вота на 
избирателя и предпочита-
нията му към една или 
друга партия и това нещо 
може да не се харесва на 
някои хора, но е факт с 
допустимите средства. 
Ние вярваме в обектив-
ността както на експер-
тите, така и на съдебното 
решение, което бъде пос-
тановено“, продължи той 
и добави в отговор на въпрос, 
че действително от виде-
онаблюдението от пребро-
яването са видели наруше-
ния, които реално са повод 
за подаването на жалбата.

В зала бе повдигнат и 
въпросът с участници в 
СИК-овете от страна на 
СЕК. Бачийски обясни, че 
такива той не е подавал и 
няма нито един.

„Не бива да се прехвърля 
въпросът от болната към 
здравата глава. Това, което 
се говори за коалиция и ман-
датоносител на СЕК за 
коалиция с ПП/ДБ е на пре-
дходни избори и е било за 
парламентарни избори. Ние 
сме изправени пред местни 
избори, в които парламен-
тарните взаимоотношения 
между политически партии 
нямат никакво отношение. 
Касае се за един нов самос-
тоятелен субект като СЕК, 
който се явява самостоя-
телно на избори и който, 
разбира се, по смисъла на 
Избирателния закон се каз-
ва, че в СИК могат да бъдат 
допуснати само представи-
тели на парламентарно 
представените партии. 
Логично няма как СЕК да 
участва със свои предста-
вители и логично няма кой 
друг да защити интереса на 
СЕК, освен тя сама себе си“, 
отново думата взе адвокат 
Йорданов.

Бачийски коментира и 
случващото се в СЕК, и 
твърдението на Георги 
Манев, че той притежава 
марката на партията.

„Г-н Манев не е в ръко-

водството на СЕК от ня-
колко години. Може да го 
видите от съдебните ре-
гистри, че той се оттегли 
от изпълнителния орган на 
партията и към настоящ-
ия момент не е такъв. Не 
виждам основание да комен-
тираме неговото мнение. 
Има много различни хора, 
които са били членове и са 
напуснали една или друга 
партия. В момента, докол-
кото ми е известно, аз имам 
подкрепата на изпълнител-
ния орган. СЕК е партия, 
която е регистрирана. Г-н 
Манев твърди за конкрет-
на картинка, която той 
бил запазил през далечната 
2007-а. От тогава досега 
логото е претърпяло доста 
промени и то е доста раз-
лично от това, което той 
е запазил. Така че ние няма-
ме никакви притеснения 
относно логото, името и 
каквото и да било. Ние сме 
политическа партия, на-
длежно регистрирана, а 
това, за което говори г-н 
Манев, е марка, свързана с 
някакви печатни издания и 
т.н. Няма нищо общо едно-
то с другото“, завърши 
той.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Освен в Бургас, където 
Административен съд – 
Бургас допусна повторно 
преброяване на бюлетини-
те от вота за Общински 
съвет, провел се на 29 ок-
томври тази година, още 
в четири общини бяха 
атакувани решенията на 
местните ОИК за избор на 
общински съветници. Това 
са Карнобат, Сунгурларе, 
Созопол и Несебър.

В Сунгурларе, по жалба 
на кандидат за общински 
съветник, съдът допусна 
огледа на бюлетините в 
седем от избирателните 
секции, тъй като са посо-
чени множество нарушения 
от жалбоподателя. Адми-
нистративен съд – Бургас 
обаче оставя без уважение 
искането за повторно 
преброяване и оглед на 
бюлетини в други секции. 
В общината кандидатът 
на ГЕРБ за кмет Николай 
Киров оспорва избора на 
претендента му от ДПС 
– инж. Димитър Гавазов. 

В Карнобат кандидат за 
общински съветник твър-
ди, че действителните 
гласове в полза на ДПС, на 
чиято листа е водач, не са 
зачетени или са зачетени 
като недействителни, 
извършвани са поправки в 
протоколите, допуснати 
са до участие лица без пра-
во на избор, поради липса 
на уседналост в 12 от из-
бирателните комисии. 
Административен съд е 
определил да се извърши 
пълен преглед на бюлети-
ните, с които е осъщест-
вено гласуване и изброява-

нето в  тези  секции. 
Приетите за действител-
ни бюлетини във всяка 
секция поотделно да се 
класифицират по партии/
не подкрепям никого, като 
се посочи техният брой; 
да бъдат отчетени при-
етите за недействителни 
бюлетини по СИК. Три 
вещи лица са назначени за 
целта.

В Несебър чрез масова 
жалба от кандидати за 
съветници от различни 
сили се оспорва вота в 37 
секции. Пет вещи лица 
следва да извършат провер-
ка на чувалите с опакова-
ните в тях изборни книжа 
и материали. Експертизата 
трябва да даде отговор на 
общия брой действителни 
и недействителни бюле-
тини и тези „не подкрепям 
никого“, както и разпреде-
лението на действителни-
те гласове по кандидатски 
листи. След отговора на 
поставените по-горе въ-
проси, съдът ще постави 

допълнителна задача на 
експертизата, която да 
даде заключение – какво би 
било разпределението на 
мандатите по метода „Хеър 
Нимайер“ съобразно уста-
новените резултати.

Созопол е другата об-
щина, където ще се броят 
бюлетини във всички 21 
секции. Повод за това 
станаха жалбите на ГЕРБ 
и ИТН. Бургаски админи-
стративен съд разпореди 
двете страни по делото 
(жалбоподателите и ОИК) 
да осигурят експерти, 
които да участват в пов-
торното преброяване на 
бюлетините; ОИК да 
осигури помещение, където 
да бъде извършено пребро-
яването; съдебната експер-
тиза да отговаря на въпро-
сите, посочени в двете 
жалби; да се установи 
променят ли се мандатите 
за всяка една партия и 
коалиция, която е регистри-
рала листи за общински 
съветници.

Адвокат Богдан Йорданов (със светлото сако) представлява 
жалбоподателите от ГЕРБ за оспорването на вота в Созопол

ФОТО: ФЕЙСБУК

Къде още отиват на съд

От ОИК-Бургас настояваха, че жалбата на СЕК е неоснователна, тъй като липсвали конкретни 
доказателства за нарушения                ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

 Голяма част от общинските съветници присъстваха в зала като заинтересовани лица
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Георги Димитров влиза в петия си мандат 
Пълна подкрепа. Общинският съвет с голямо мнозинство зад него

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

И новата местна власт 
в Карнобат официално се 
закле. Точно на 10 ноември 
тя получи клетвените си 
листи и е вече официално 
отговорна за бъдещето на 
общината.

На тържествена сесия 
новоизбраният стар кмет 
Георги Димитров получи 
символите на властта от 
областния управител 
Пламен Янев.

„Спорете, но се обеди-
нявайте за важните неща. 
Работете така, че да 
оставите повече, откол-
кото сте заварили“, обър-
на се към съветниците и 
кмета Пламен Янев.

Заедно с общинските 
съветници се заклеха и 
кметове на 16 населени 
места. Сред тях е и кметът 
рекордьор с 24 години стаж 
на село Драгово – Наил 
Хасан. Има и няколко, кои-
то ще са за първи път 
кметове.

„Аз не броя колко пъти 
съм заставал на тази три-
буна и колко пъти съм се 
клел. Важното е днес, ко-
гато поемаме управление-
то на община Карнобат, 
да бъдем честни към хора-
та, които са ни изпратили 
тук, да бъдем честни в 
обещанията, които дадо-
хме, и да бъдем усърдни в 
тяхното изпълнение, за-
щото утре ще ни държат 
сметка за това. Бих си 
пожелал 21 съветници да 
бъдат конструктивна 
опозиция в комисиите и 21 
вота тогава, когато стиг-
нем до решенията, които 
са в услуга на нашите съ-
граждани. Ние ще спорим, 
но с уважение към другия, 
да уважаваме достойнство-

то му“, обърна се към съ-
ветниците кметът Геор-
ги Димитров.

Той допълни, че ще ра-
боти за всички и благодари 
на своите опоненти за 
толерантната кампания, 
като пожела доверие и 
толерантност и през 
следващите четири годи-
ни. „Ние искаме да бъдем 
европейското лице на област 
Бургас“, заяви още Дими-
тров като напомни, че 
клетвата е в ден, в който 

преди 34 години е паднала 
комунистическата власт 
и страната е тръгнала към 
новите европейски ценнос-
ти.

Съветниците бяха поч-
ти единодушни в избора 
си на пръв сред равни. Това 
отново ще е Маргарита 
Стаматова от „Левицата“. 
Тя получи 20 гласа от 21.

Комисия ще изработва 
правилника, по който ще 
работи местният парла-
мент.

ИНТЕРВЮ  
НА СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

 
– Г-н Димитров, с 

какво настроение започ-
вате новия мандат?

– Не толкова припов-
дигнато, приех го като 
нещо нормално. Очаквам 
с нетърпение да се върна 
на работа, защото аз 
такава голяма отпуска 
40 дни не съм имал нико-
га.

– Кое е първото, което 
ще направите след като 
отново влезете в каби-
нета си?

– Старите недовърше-
ни проблеми. Имаме 
приет бюджет, макар и 
малко късно. Започнали 
сме редица обекти, имат 
си пускови срокове. Нови 
приоритети са пускане-
то на европейските 
програми. Подготовката 
на проектите за канди-
датстване,  защото 
това са алтернативни 
източници, без които 
ние не бихме могли да си 
осигурим финансиране и 
нормалното развитие на 
общината.

Ще се съобразя с това, 
което правихме като 
програма, но и с колегите 
от другите политически 
партии. Вярно е, някъде 
се поизхвърлиха с обеща-
нията, обещани са неща, 
които не зависят от нас.

За онова, което е в 
правомощията на общи-
ната, ще търся подкре-
пата на Общинския съвет.

– На кого ще разчита-
те в администрацията?

– За мен хората в ад-
министрацията са с ос-
новно качество профе-
сионализъм. Няма как един 
кмет да работи без 
професионален екип зад 
гърба си. Политическите 
пристрастия са по време 
на кампания, след това 

говорим само за работа.
– Новият бюджет има 

ли параметри?
– Старите контури, 

гоним 50-те млн. лева, 
което е рекорд за общи-
ната, ще търсим крачка 
напред с алтернативни 
източници за финанси-
ране. В състояние сме още 
през 2024 година да го 
надхвърлим.

– Очакват ли се про-
мени в екипа?

– Този въпрос не съм си 
го задавал, нямам такива 
амбиции. В практиката 
си като кмет не съм 
търсил хора за освобож-
даване, освен ако са с 
груби грешки.

– Други професиона-
листи ще привлечете ли 
в екипа?

– Естествено, никой 
от нас не е вечен. Оста-
ряваме и трябва да си 
подготвим хора и да имат 
опит. Нямаме текучест-
во, но непрекъснато при 
освобождаване на длъж-
ности взимаме млади 
хора, които трябва да 

бъдат научени. Тази при-
емственост е в основата 
на успеха. Нашата рабо-
та е свързана със спазване 
на закони. Непознаването 
им може да доведе до 
груби грешки. Предвиж-
даме обучение на новоиз-
браните кметове и на 
новоизбраните общински 
съветници, запознаване 
със ЗМСМА, с техните 
правомощия.

Срещите ни с гражда-
ните показаха масово 
непознаване правомощи-
ята на кмета и на Об-
щинския съвет. В очите 
на гражданите ние сме 
отговорни за водата, 
електричеството и из-
грева на слънцето... Тряб-
ва да търсим баланс 
между възможното и 
невъзможното и да го 
постигаме с професио-
налните умения на хора-
та в изпълнителната и 
законодателната местна 
власт.

В интервюто са използ-
вани въпроси и на други 
медии

ПЪРВИ ДУМИ СЛЕД КЛЕТВАТА: 

Ще гоним бюджет над  
50 млн. лева за 2024 година

Областният управител Пламен Янев връчи символите на  
общината на Георги Димитров

Заедно с общинските съветници се заклеха и кметове на 16 населени места. Сред тях е и кметът 
рекордьор с 24 години стаж на село Драгово – Наил Хасан

За втори ман-
дат Марга-

рита Стама-
това става 

първа между 
равни 

ОБЯВА

„Топлофикация-Бургас” АД  уведомява своите клиенти, че във връзка с понижаване на средно 
денонощните температури под нормативните и неблагоприятната дългосрочна прогноза  и в изпъл-
нение на чл.3, ал.2 от Наредба № Е-РД-04-1 от 12.03.2020 г. за топлоснабдяването, от 20.11.2023 
г. пристъпва към поетапно включване на отоплението (първо детски градини, болници, училища и 
жилищни сгради).

Запълването на вътрешните отоплителни инсталации е необходимо да се извърши при отворени 
радиаторни и терморегулаторни вентили на всички отоплителни тела (радиатори) по апартаменти.

С цел да се избегнат наводнения и щети в жилищата на клиентите, отоплението ще бъде пускано 
само в абонатните станции със запълнена вътрешна отоплителна инсталация. 

Клиентите, които желаят отоплението им да бъде пуснато по-късно, трябва да представят в съот-
ветните районни бази молба и протокол, подписан от 2/3 от живущите.

Снимка на новите съветници с кмета                  ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ
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В Созопол – кметът Янакиев влезе по червен килим 
Процедура. Местната власт последна се закле, гражданите със силен интерес към церемонията

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

В Созопол местната 
власт последна в Бургаска 
област се закле. Кметът 
Тихомир Янакиев ще сед-
не за нови четири години 
в кметския стол и за 
втори път получи симво-
лите на кметската власт.

Созопол е една от об-
щините, където изборът 
на Общински съвет се 
обжалва, както и изборът 
на кмет на Зидарово, къ-
дето с 10 гласа преднина 
бе избран Христо Бардуков.

Така или иначе, съдеб-
ната процедура не пречи 
на клетвата.

Отец Димитър извърши 
водосвет, в словото си 
към новите управляващи 
наблегна на това, че за да 
са в тази зала, това озна-
чава, че хората са се при-
познали в тях и това е 
голямата им отговорност.

Станимир Андонов бе 
най-възрастният общин-
ски съветник, който ръ-
ководи първото заседание, 
а по-късно бе избран и за 
председател на ОбС за 
следващите четири годи-
ни. За него гласуваха 12 

души, като 4 не го под-
крепиха, а една бюлетина 
бе празна.

Созопол е общината, 
където местната поли-
тика вълнува гражданите 
и на тържествената сесия 
присъстваха много жите-
ли, които пожелаха да 
видят кой ще ги управля-

ва през следващите чети-
ри години.

След края на церемони-
ята новият стар кмет 
извървя пеш пътя до 
сградата на общината, 
където бе посрещнат от 
работещите с хляб, сол, 
червен килим и аплодис-
менти

ИНТЕРВЮ  
НА СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

– Г-н Янакиев, тръгва-
те към нови четири го-
дини като кмет, с каква 
нагласа започвате ман-
дата?

– Най-важното е да 
благодаря на хората на 
община Созопол за оказа-
ното ми доверие. Най-
важното за един кмет са 
проблемите на хората в 
общината, той трябва 
да се стреми да помогне 
на всеки един човек.

През изминалите чети-
ри години община Созопол 
заработи на доста по-
високи обороти. Постиг-
нахме сериозни успехи във 
финансовата стабилиза-
ция на общината. Сега ще 
превключим на по-висока 
предавка и ще гледаме 
напред. Има редовно пра-
вителство, стартират 
програмите на европей-
ските фондове, същест-
вуват всички предпостав-
ки при една работеща 
администрация и един 
деен кмет да се реализират 
проекти.

– Кои ще бъдат най-
важните проекти за 
общината?

– Много са, очаквам до 
дни да подпишем догово-
ра за саниране на учили-
щето в село Росен, който 
върви с изграждането на 
спортна площадка. Очак-
ваме проекта и за детска-
та градина в село Атия. 
Имаме проекти за сани-
ране на сградата на об-
щинската администрация, 
за пътища. Искрено се 
надявам голяма част да 
бъдат одобрени и бързо 
да се започне работа. 
Трябва каналите в насе-
лените места да се почис-
тят. 

Мисля да предложа на 
Общинския съвет една 
сума за проектиране.

Основното нещо, към 
което се стремим, е по-
добряване на ВиК инфра-
структурата, както и 

образованието. Образо-
вание, инфраструктура 
и здравеопазване са основ-
ните ни приоритети. 
Личен приоритет е мно-
гообразието в културна-
та програма, за да се раз-
шири сезонът в крилата 
му. Там ще бъдат инвес-
тирани средства и енергия 
за осъществяване на тази 
амбициозна цел.

– Очакват ли се проме-
ни в екипа Ви?

– Няма да са драстични. 
Както видяхте, този екип 
успя да преведе общината 
в турбулентен период на 
кризи. Да, ще има разме-
ствания, но няма да са 
драматични.

– Казахте в първите 
си думи по време на клет-
вата, че ще сте кмет на 
всички. Жителите на 
общината обаче като че 
ли живеят още в предиз-
борна кампания и са 
доста разделени, как ще 
ги обедините ?

– Това, което успях да 
направя в предишните 
години е да бъда близо до 
хората и мисля, че успях. 
С едно балансирано и уме-
рено поведение човек би 
трябвало да внесе спокой-
ствие. Това мисля да на-

правя – да бъда близо до 
хората, да се чувстват 
те спокойни, сигурни и да 
знаят, че кметът и адми-
нистрацията са зад гърба 
им. Наистина няма какво 
да ни дели. Изборите ми-
наха, да, има жалби за ка-
сация на изборите в Зида-
рово и Общински съвет. 
Това ще мине и замине, 
дори и да има избори, и 
тях ще ги направим. Част 
са от демократичния 
процес са.

– Предполагам, че се 
запознахте с програмите 
на опонентите си, ми-
слите ли, че може някои 
от техните идеи да се 
приложат?

– Никога не съм бил 
човекът, който е казвал, 
че само това, което аз 
предлагам, е най-умното 
и само то трябва да бъде 
приемано.

Отговорът на Вашият 
въпрос е: Да! Всичко, което 
е добро за общината, ще 
бъде осъществявано в 
консенсус с тях. Ние има-
ме една цел: благоденстви-
ето на нашите съгражда-
ни, ние трябва да работим 
за техния интерес, а не в 
интерес на своите лични 
и партийни интереси.

ТИХОМИР ЯНАКИЕВ – КМЕТ НА ОБЩИНА СОЗОПОЛ:

Хората трябва да знаят, че кметът 
и администрацията са зад тях

Тихомир Янакиев и новият председател Станимир Андонов
ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ

Групата на 
ГЕРБ

Групата на мнозинството

ОБЯВА
Продавам три декара земеделска земя до парка  

на Бургаски минерални бани или ги заменям  
за парцел в Слънчев бряг. 

Телефон за контакт: 0898778874

УВЕДОМЛЕНИЕ
Мария Горанова има следните инвестиционни намерения: из-

граждане на магазин за промишлени стоки в УПИ ХI, кв.38 иденти-
чен с ПИ 48619.502.132 по КК на гр. Царево, обл. Бургас.

ОБЯВА

„ДИАГНОСТИЧНО- КОНСУЛТАТИВЕН ЦЕНТЪР I – БУРГАС” ЕООД, 
гр. Бургас, бул. „Стефан Стамболов” № 73, обявява, че на 07.12.2023 
година от 8.30 часа в сградата на дружеството  ще се проведе 
търг с явно наддаване за отдаване под наем за срок от три годи-
ни на „Аптека за готови лекарствени продукти”.

Тръжната документация се купува от счетоводството на дру-
жеството, всеки работен ден до 30.11.2023 год. включително, за 
времето от 9.00ч. до 15.00 часа.

Допълнителна информация: тел. 056/810556; 056/810564

ПОКАНА ЗА ПРОВЕЖДАНЕ  НА ОБЩО СЪБРАНИЕ

Управителния съвет на СН „Антимовски води“ село Екзарх Антимо-
во, вписано в по ф.д.№9/2018г. по описа на БОС, Булстат №177276610, 
свиква Общо събрание на 20.12.2023г. от 10 часа, което ще се про-
веде в село Екзарх Антимово, община Карнобат, в клуба на ЗК „Житен 
край“, находящ се в Стопанския двор, при следния дневен ред:

1. Отчет за дейността на сдружението.
2. Приемане годишен план и бюджет на сдружението.
3. Взимане на решение за кандидатстване по европейските про-

грами за финансиране на проекти за напояване .
4.Разни.
Поканват се всички членове на СН „Антимовски води“ да присъст-

ват лично или чрез упълномощено лице с нотариално заверено 
пълномощно.За реклама: 056 825 435, 0878 424 698
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ДОНА МИТЕВА

Своята узбекска приказ-
ка изживя съвсем наскоро 
известната несебърска 
сладкарка Тони Стоянова, 
която бе част от бургаска 
група, посетила няколко 
екзотични града в бившата 
република на СССР, нами-
раща се в Средна Азия

„Отлетяхме за Узбекис-
тан с подаръци от български 
майстори, с оригинални 
изделия от Стария Несебър, 
сред които и моят десерт 
– символ на града – Мелни-
цата. Естествено, сред 
даровете присъстваха бъл-
гарска шевица, чай от вен-
челистчета на рози и розо-
во масло, бутикови вина и 
още изненади, като за първо 
запознанство с България на 
нашите приятели и парт-
ньори в Узбекистан“, започ-
ва разказа си тя и не скрива, 
че се е чувствала като в 
приказките на Шехерезада 
през целия престой.

Узбеките са сърдечни, 
топли, приветливи,

усмихнати, гостоприемни 
хора. Те са чревоугодници, 
обичат масите им да са 
отрупани, всичко да е много 
цветно, красиво и най-вече 
вкусно. 

Държат много на стари-
те си традиции, живеят с 
очи и действия, обърнати 
към своето минало и тради-
ции. Радват се да показват 
историята си на своите 
гости. Печелят от нея – 
превърнали са я в туристи-
чески бизнес – като се запо-
чне от продажбата на 
плетени чорапи от камилска 
вълна и керамика – фигурки 
на национални герои, които 
държат в ръцете си символ-
ни неща, премине през кра-
сиво нашарени съдове, дър-
ворезба и се стигне до стар 
ресторант, където се сер-
вира само националното им 
ястие плов – така  обрисува 
своите домакини сладкарка-
та. 

В Самарканд могат да се 
видят исторически сгради 
и в сянката им – сгушени 
продавачи на всички тези 
символи на Узбекистан. 
Впечатлява окото памет-

ника на Настрадин Ходжа в 
Бухара, градът, който се 
смята за негово родно място. 
Един от цитатите му гла-
си: „Съдбата е като благо-
родната арабска кобила: не 
търпи страхливия ездач, а 
се подчинява на смелия“. 
Красоти и чудеса дебнат 
българските гости на всеки 
ъгъл.

Първото нещо, което 
истински очарова несебър-
ската сладкарка е площадът 
на град Хива, където сам 
можеш 

да си изпечеш хляб, 

потънал в прегръдката на 
огромни сгради от миналото 
и напътстван от стара 
майсторка. Хива е център 
на историческата област 
Хорезъм.

„Все едно 
всеки момент 
ще видиш Ала-
дин. Попадаш 
в един различен 
свят, който мислех, 
че съществува само в при-
казките, но е съхранен тук. 
Около специални пещи, из-
дигнати на площада има 
опитни жени и всеки турист 
или местен, който желае, 
може сам да си изпече хляб. 
Ухае невероятно. Има спе-
циални метални печати, с 
които се украсява питката. 
А тестото е готово – може 
да е чисто, но може да е и с 
подправки. Само да подчер-
тая, че в Узбекистан почти 
на всичко се слага копър, та 
и в едно от тестата имаше 
също копър. 

Като си оформиш питка-
та и я украсиш с печатите 
– я залепяш на тандура. 
Това е страхотно изживя-
ване. А прясно изпеченият 
хляб е невероятно вкусен, 
когато го гарнираш с краси-
вата гледка на старинните 
сгради“, споделя преживява-
нето си Тонка Стоянова. 

Несебърлийката допълва, 
че местните не сядат на 
трапезата без месо. Шаш-
лиците са на почит нався-
къде, но въпреки това като 
национално ястие се води 
т.нар. плов, където пак има 
месо, но и зеленчуци и ориз.  

Използват се много под-
правки, част от които ги 
няма у нас. След копъра, 
кимионът също се ръси 
обилно в узбекската кухня. 
Има и много подправки, 
които ние не познаваме, 
например барбарис – нещо 

като сушени боровинки, 
който се слага на плов. 
Тя самата се включва в 
урок по приготвяне на 

това ястие, където дома-
кинята Мадина Абдуллаева 
в Бухара показва как се при-
готвя това ястие, което е 
признато от ЮНЕСКО за 
национално на Узбекистан. 

А след това имат възмож-
ност да посетят в Ташкент 
и 

най-стария 
ресторант още от 

съветско време,

в който се предлага само 
ПЛОВ.

„Три тона плов се серви-

ра на ден в този ресторант, 
който изглежда точно как-
то в соца. Всичко се пригот-
вя пред очите на клиентите 
и ухае навсякъде освен на 
ястието, и на прясно изпе-
чения хляб. Не е нужно да 
имаш богато меню, за да 
работиш на печалба. Стига 
само едно ястие, за да се 
прави страхотен оборот, 
доказват в този ресторант. 
В заведението не се предла-
га алкохол.

Самата порция плов се 
сервира с една лозова сарма, 
две пъдпъдъчи яйца, конски 
салам и купичка салата от 
домати встрани“, обяснява 
Тони. Цената на грамадната 
порция, с която трудно се 
справят дори мъже, които 
обичат много да ядат, е 
около 6 евро.

Вълнуващо остава и друго 
преживяване за българите – 

гостуването в дома на 
узбекско семейство
 

„Това беше невероятно 
кулинарно изживяване. Да 
те посрещнат в собствения 
си дом и да се докоснеш до 
домашната кухня на Узбе-
кистан, бе за мен голямо 
удоволствие. Домакинята 
сподели с мен рецепти и 
тънкости по приготвяне-
то на ястията, които ни 
сервираха. Лично аз бях 
впечатлена от мантъ с 
агнешко“, разказва Тони.

Освен рецептите тя 
научава и друга тънкост 
от местното гостопри-
емство.   

Ритуалът по пиене 
на зелен чай

е задължителен, но при 
него може да се разбере дали 
гостът е много желан от 
домакините или просто 
протоколно го посрещат.

„Домакините ми обясни-
ха, че като се налива чаят, 
ако чашката ти, която е 
нещо подобно на купичка без 
дръжка, е пълна до половина 
и трябва като отпиеш два 
– три пъти, да ти се допъл-
ни отново топъл чай – оз-
начава, че си желан гост в 
този дом и си на сърце на 
домакините. Ако ти се на-
пълни още при първото 

Изкушения. Как се готви плов и защо трябва домакините да ти доливат чай

Улична храна на покрития пазар в ТашкентЧорапите, ръчно изработени  Покритият пазар в Ташкент

Мантъ – друго от прочутите ястия на Узбекистан

В ресторанта, където се сервира само плов, едва се намират 
места

Прочутото чове-
че, символ на стра-
ната, с пъпеш и 
диня в ръце. Знае 
се че  в Узбекистан 
се произвеждат 
невероятни пъ-
пеши
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наливане чашата догоре, 
означава, че като си я изпи-
еш, добре е да си тръгнеш. 
Така деликатно, без да се 
обясняват много, домаки-
ните показват на госта, че 
не им е сред любимите“.

Не би могло всичко да е 
толкова вкусно и истинско 
в Узбекистан  без същест-
вуването на 

фермерски пазари 

Такъв е този огромен 
закрит фермерски пазар в 
Ташкент. Много малки 
производители всеки ден 
предлагат своята прясна 
стока. Месо – телешко, аг-
нешко, конско, пилешко, 
домашни туршии с различ-
ни подправки, нетипични 
за нашата, но много вкусни, 
домашни сирена, кашкавал 
и мляко. „Уличната храна на 
този пазар е много вкусна 
също. Направи ми впечат-
ление, че в Узбекистан нищо 
не се замразява и не се изха-
бява. Просто се спазват 
традициите и всичко се 
приготвя на мига“, заклю-
чава сладкарката.

Като 

най-любопитно 
преживяване

Тони Стоянова сподели 
нещо много лично, което 
много я е развълнувало. 
„Като пристигнахме в Уз-
бекистан, се обадих на мой 
студент – Нурбек, който 
преди пет години си кара 
стажа като студент в 
Рига при мен в Несебър. Три 
месеца бе на лятна практи-
ка. Той живее в Ташкент. 
Успя да пристигне при нас 
просто в последния момент 
преди да излетим за България.

Нурбек дойде с огромен 
букет за мен. Аз бях много 
развълнувана и същевремен-
но притеснена, защото бях 
сигурна, че няма как да го 
взема с мен на самолета. 
Питахме, обяснявахме, но 
правилата са си правила… и 
накрая той подари цветята 
на митничарката, която 
отказа да направи компромис. 
Не съжалявам за букета. 
Важното е, че се видяхме, 
макар и в последния момент 
с Нурбек, за да ми разкаже за 
това как продължава животът 
му. И двамата ще помним 
тази среща с много добри 
чувства“, сподели Тони.

Приказката 
Узбекистан, 

донесена у нас чрез някол-
ко рецепти на типични 
ястия и разказана през по-
гледа на един сладкар, каква-
то е несебърлийката Тони 
Стоянова, освен че е екзо-
тична, кара и да се замислим 
за нашите традиции, които 
да се съхранят, а някои дори 
възродят и от тях туризмът 
да печели. На повече места 
да се предлагат не пици и 
хамбургери, и магнитчета 
с надписи на английски, а 
традиционни манджи, ша-
рени терлици и чай с дъх на 
рози.

Всеки гражданин на 
Узбекистан има свои 
тайни и своя специална 
рецепта за плов. В Бухара 

Тони Стоянова участва 
в майсторски клас по го-
твене на плов при Мади-
на Абдуллаева, която 

показва тънкостите при 
приготвянето му по 
нейна рецепта.

Ястието шивит оши 
се предлага в град Хива, и 
е от така наречената 
хоремзка кухня. 

Тестото е за прясна 
паста, като има добавено 
много копър. Прави се 
както всички пасти. И се 
сварява традиционно за 
3 – 4 минути.

Гарнира се отгоре 
с отделно пригот-
в е н о  з а д у ш е н о 
телешко със зелен-
чуци. Задължител-
но в телешкото 
трябва да има домат 
и отново много 
копър. Може и карто-
фи.

Нахутът се накисва с 
водата и содата за минимум 
8 часа, а най-добре за цяла 
нощ.

Месото се разделя на 
порционни парчета.

Измийте добре нахута 
и оцедете. Поставете го в 
тенджера с дебело дъно, 
отгоре поставете месото 
и залейте с водата (2,5 л). 

Когато заври, оберете пяна-
та, за да е бистър бульонът.

След час добавете главата 
лук. Варете на бавен огън под 
капак. Избягвайте бурното 
кипене.

Когато е сварен нахутът, 
добавете сол и кимион.

Супата, която става гъста, 
се сервира поръсена със зелен 
лук.

Плов

Нохат шорак 
(супа от нахут и месо)

 1 кг месо
 1 кг моркови
 1 кг ориз басмати
 300 мл масло, олио и 

сусамово олио

 300 г лук
 Сол, черен пипер на вкус
 100 г черни стафиди
 100 г нахут
 3 глави чесън

 По 1 чаена лъжица 
кимион, подправка за 
плов, барбарис (ако 
имате)

 Парчета сланина (по 
желание)

ПРОДУКТИ  И ПРИГОТОВЛЕНИЕ

 500 г нахут – сух
 1 чаена лъжица сода за 

хляб
 1,5 литра вода (за 

заливане на нахута)
 1 кг агнешко месо 

(гърди, ребра)
 1 голяма глава лук

 1 супена лъжица сол
 на вкус симчиов
 2,5 л вода

ПРОДУКТИ  И ПРИГОТОВЛЕНИЕ

Месото, 1 кг, нарязано 
на големи парчета, се за-
душава в тенджера с де-
бело дъно, с олиото, може 
и маслото от сусам – 100 
мл.

Добавя се лукът – 300 
г и се готви на бавен огън 
до почти омекване на 
месото. Разбърква се по-
стоянно.

След това се добавя 1 
чаена лъжичка на килограм 
месо сол, черен пипер на 
вкус, стафидите – 100 г 
тъмни, малки, кимионът, 
подправката за плов и 
нахут – 100 г.

Отгоре се насипват 
нарязаните на жулиени 
моркови – 1 кг.

Трите глави чесън се 
забиват между моркови-
те и сланината също (ако 
се използва такава).

Ястието повече не се 
бърка. Добавя се гореща 
вода 1 пръст под нивото 
на морковите. Слага се 

капакът полузакрит и 
се оставя 20 минути 
на среден огън.

В отделна купа 
оризът басмати 
– 1 кг, се измива. 
Слагат се 3 чаени 
лъжици сол и се 
залива с гореща 
вода  до нивото 
на ориза и се оста-
вя за 20 минути. След 
това оризът се от-
цежда и се изсипва в 
тенджерата и се зарав-
нява отгоре. Не се бърка. 
Засилва се огънят. Водата 
се надига и ако е до ниво-
то на ориза, не се добавя 
допълнително вода.

Разбърква се от време 
на време, но само оризът 
– без морковите и месото. 
Така около 10 минути, до 
извиране на водата. 

След това се оформя 
връх с ориза като купол, 
като пак не се бърка от-
долу, а се обира ориза 

около стените, правят 
се дупки до долу – до дъ-
ното с дръжката на 
дървена лъжица и се за-
тваря с капак, ако има 
дупка на капака – тя се 
запушва.

След 10 минути кот-
лонът се намалява за 
бавно готвене. Оризът е 
готов. Месото се накъсва 
на малки парченца, чесънът 
се обелва и всичко се обър-
ква и се сервира.

Шивит оши





Пловът е вписан в регистъра на ЮНЕСКО като ястието на 
Узбекистан

Тандур на площада, където гостите сами си пект хляба

Вълнуваща среща с Нурбек
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Ракията безспорно е 
едно от двете най-любими 
питиета на българина. 
Другото, разбира се, е ви-
ното. И докато за него по 
нашите земи сведенията 
водят чак до античност-
та, то любовта към раки-
ята се ражда далеч по-къс-
но в историята ни. 

В двора на Етнографския 
музей директорът на Ре-
гионален исторически 
музей – Бургас д-р Милен 
Николов организира инте-
ресно събитие. Той, заедно 
с работници от музея, 
показа как се вари ракия и 
отправи покана към пред-
ставителите на обще-
ството на бургаските 
поети да дегустират, да 
се подкрепят с мезета и да 
напишат по едно блиц 
стихотворение, вдъхнове-
ни от музата ракия. Но 
повече за интересната 
колаборация – по-долу в 
текста. 

Сутрин, обед и вечер, 
преди храна –  

по 50 грама за здраве

Д-р Николов започна с 

важното уточнение, че 
когато говорим за варене 
на ракия, нямаме предвид 
алкохолизъм и пиянство, с 
което се свързва в наши 
времена процесът на при-
готвянето и пиенето на 
традиционното питие.

„По мои спомени от 
баба ми, дядо ми, прабаба 
ми, прадядо ми, те винаги 
казваха така: „Ракията е 
лекарство“. Основно на-
времето хората са пиели 
ракия през лятото, при 
големите жеги, когато има 
тежка физическа работа, 
защото тя много бързо 

отпуска мускулите, сваля 
нервното напрежение. Но 
това, което е по-важното 
– 50 грама ракия винаги 
свалят кръвното. И това 
нещо е забелязано много 
отдавна от хората и за-
това винаги преди храна са 
удряли по една глътка ракия 
– сутрин, обед и вечер. 
Сега това с напиванията 
и всичко останало е съвсем 
нова работа. Иначе основ-
ната функция на ракията 
е именно тази – на лекар-
ство“, обясни директорът 
на РИМ-Бургас.

Навлиза на Балканите 
от изток,  

през Византия

Ракията е навлязла по 
нашите земи още с откри-
ването на самия процес на 
дестилацията. Д-р Николов 
казва, че и до днес спорят 
кой го е открил – араби или 
китайци, като за него по-
вероятно е да са първите.

„По-важното е, че през 
земите на Византийската 
империя, дестилацията на 
алкохол прониква на Балка-
ните и сред народите тук. 
Изобщо не е случаен фактът, 
че единственото разпрос-
транение на ракията е в 
България, Сърбия, Черна 
гора, Хърватска, Румъния, 
и то южните части, и 
така наречената Републи-
ка Северна Македония. В 
северните части на Гърция 
също се вари ракия. Те я 
наричат ципуро. Това 
обаче за Южна Гърция не е 
характерно. Всички знаем, 
че Северна Гърция е била с 
преобладаващо българско 
население“, обясни дирек-
торът на музея.

Лала Шахин докладва  
на султана:  

„Българите са румени,  
с мустаци и бради,  

и обичат ракия и вино“

В края на 14. век имаме 
и първото и сигурно дока-
зателство за пиенето и 
варенето на ракия в Бъл-
гария. То идва от османския 
военачалник Лала Шахин, 
който в едно донесение до 

султана за обсадата на 
София пише следното: 
„Много е хубава крепостта, 
българите са едни такива 
румени, с мустаци и бради, 
и обичат много вино и 
ракия“. 

„Това сведение някои 
учени казват, че е по-късен 
фалшификат, обаче няма 
доказателство за такова 
нещо. Но категоричното 
доказателство за използ-
ването на ракия през сред-
ните векове в България го 
получихме през 2013-а, или 
2014-а беше, когато един 
мой много голям приятел 
и учител – проф. Констан-
тин Тотев, във Велико 
Търново, в царския град 
Трапезица откри фрагмент 
от керамичен съд, на който 
пишеше, че на еди си коя 
дата са пили „ракиня“. 

Сега от тук вече се връ-
щаме на името на ракията 
защо е ракия. Дотогава се 
мислеше, че ракия е произ-
водно от арабската дума 
„арак“, но вече след това 
откритие се прокраднаха 
други мнения. Единстве-
ното обосновано такова 
срещу това е на друг мой 
приятел – проф. Димо 
Чешмеджиев, който при-
помни, че е много слабо 
вероятно да е така и по-
скоро „ракиня“ идва от 
„саракиня“, или „сарацинка“. 
Арабската дума за източен 
човек е „шарикин“. От 
„шарикин“ в гръцкия влиза 
като „сарацин“ и от там 
вече в православния свят 
няма кой да ги нарича ара-
бите араби. Те се наричат 
сарацини. И така от „ра-
киня – саракиня“. Това е 
много обосновано предпо-
ложение и аз го поддържам 
това, че по-скоро е възпри-
ета ракията като арабско 
питие и затова се нарича 
така. Както казваме ана-
сонлийка на ракията с 
анасон“, обясни ентусиа-
зирано д-р Николов.

Към историческите 
сведения той добави, че 
първите казани са били 
глинени, с глинени глави и 
тяло. След това се появя-
ват казани с дървени глави 
в горната част и вече 
много късно се появяват 
металните казани, които 
първо са медни, а след това 
и от неръждаема ламарина.

Ракията като муза

А може ли ракията да е 
муза? „Защо пък не“, отго-
вори директорът на РИМ-
Бургас. Именно затова той 
бе поканил бургаските 
поети, които откликнаха 
на почерпката с тради-
ционно питие и мезета и 
написаха на коляно по ня-
кой-друг стих за ракията. 

„Алкохолът винаги е бил 
вдъхновение в Персия, в 
арабските страни, в Китай 
също, Япония, да не оставим 
настрана Западния свят, 
където без алкохол не се 
сяда и се пише. Там за Хемин-
гуей и други няма нужда да 
говорим. Затова поканихме 
бургаските поети на наше-
то събитие, да ги почерпим 
по една ракия, да напишат 
по едно блиц стихотворение, 
което след това ще отпе-
чатаме в книжка. Надяваме 
се всяка година да правим по 
едно такова събитие. Веднъж 
ракия ще варим, веднъж 
лютеница, веднъж сладко“, 
обясни той.

Варенето на ракия е само 
един от традиционните 
български обичаи, които 
д-р Николов иска да пред-
ставя пред публика. В 
етнокухнята на Етног-
рафския музей вече бе де-
монстрирано приготвяне 
на традиционни български 
гозби. С настъпването на 
зимата следващата цел ще 
е демонстрация по пригот-
вяне на бахур.

„С нашата етнокухня 
започваме да прилагаме 
една програма за предста-
вяне на нематериално 
културно наследство и 
основно на такива процеси 

и неща, които са се прави-
ли в едно обикновено се-
мейство. Всъщност те и 
до ден днешен се правят в 
селата, но в града много 
хора отдавна са ги забра-
вили, ако трябва да сме 
честни. Така че, това е 
идеята – всички тези про-
цеси по приготовления за 
зимата, зимнини, храни, 
питиета всичко това ние 
да го представим и да по-
кажем как се приготвя. 
Най-лесно е да отидеш в 
магазина да си купиш го-
тово. Но как става? Зато-
ва и ще показваме с образо-
вателна цел за по-младите 
хора“, поясни д-р Николов.

При варенето на ракия 
джибри не бяха използвани, 
вместо тях символично се 
сложи вода. Защо? Дирек-
торът отговори така:

„Законите в България са 
много строги, много рес-
триктивни. Обадих се на-
шите приятели от „Мит-
ници“ да им кажа какво ще 
правим и те просто ме по-
молиха да не правя глупости 
и да слагам джибри, защото 
ще се принудят да дойдат 
да ме глобят и да ми кон-
фискуват казана, който е 
музеен, все пак. Затова ние 
спазваме тези препоръки. На 
мен идеята ми е да направим 
едно хубаво фотоархивира-
не на събитието и да пиша 
на министър Асен Василев, 
за да му покажем, че музеите 
правим нещо, защото според 
него нищо не правим, и да го 
помоля да предвиди едни 
такива законодателни ини-
циативи – да може с демон-
страционна цел да се вари 
ракия в музейните обекти, 
с туристическа цел“, завър-
ши той.

Исторически сведения. Името ѝ идва от гръцката дума за арабин – сарацин

Ракията навлязла в България още в Късното 
Средновековие, пиели сме я като лекарство

Опияняващия дъх във въздуха

напомня древни времена,

които радват сърцата и

затоплят настроението.

Нейният сладък и решителен аромат

повдига духа,
преоткрива другаруването и мира.

Претворява прегръдка на искрено приятелство,

където времето е спряло

и камбаните не пеят.

Настава тишина, докато упорития вкус

на благородната ракия

сгрява вените и отваря сърцето!

Джузепе Геци
(превод от италиански език)

„Около казана за ракия 
бяха „оплетени“ много 
стихове от бургаските 
поети. Благодарим на всич-
ки гости, които споделиха 
ентусиазма ни и направиха 
истинско събитие“, заяви-
ха от РИМ-Бургас.

„Специални благодарнос-
ти и на италианеца Джу-
зепе Геци, който дойде от 
Балчик, заинтригуван от 
нашия анонс. Оказва се, че 
той съвсем не е случаен 
посетител – майстор е по 
китайски традиционни 
бойни изкуства – четвър-

ти дан карате шотокан, 
първи дан кобудо Окинава, 
шести дан Кунг Фу У Шу 
Шаолин Чуан, шести дан 
Кунг Фу У Шу Тай Чи Чуан. 
В периода 2017 – 2023 г. е 
издал 18 книги (www.ilmiolibro.
it), посветени на китайска-
та философия и история, 
жизнената енергия на чо-
века, даоистки дисциплини, 
Кунг Фу У Шу, различни 
техники на самозащита. 
Публикуваме стихотво-
рението, което той напи-
са в двора на Етнографския 
музей“, съобщиха от музея.

Италианец се вдъхнови 
и написа стих

От „арак“ до 
„ракиня“, или 
как напитка-

та е получила 
българското 

си име

Бургаските по-
ети откликна-
ха на поканата 

на музея да се 
вдъхновят от 

варенето на 
ракия

ФОТО: ГЕОРГИ 
РУСИНОВ

Интересни 
факти за 

произхода на 
традицион-
ното питие 

по нашите 
земи разказа 

директорът на 
РИМ-Бургас д-р 
Милен Николов

ФОТО: ГЕОРГИ 
РУСИНОВ



Световноизвестен борец идва от САЩ за  
открита тренировка с ученици от Спортното
Легенда. Иван Иванов е изобретателят на „българската торба“
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Световноизвестният 
състезател по класическа 
борба Иван Иванов ще 
пристигне в Бургас от САЩ, 
за да проведе открита 
тренировка с настоящи 
възпитаници на Спортно-
то училище „Юрий Гагарин“. 
Роденият в Казанлък бъл-
гарин отдавна живее и ра-
боти в Щатите. Иван 
Иванов е световен вице-
шампион от 1994 година и 
пети от Олимпийските 
игри в Атланта 1996 годи-
на.

Изобретател е на сис-
темата за тренировка 
„Суплес“ . Бил е треньор на 
олимпийския отбор на САЩ 
и генерален мениджър на 
Американската федерация 
по борба.

Иванов пристига от 
САЩ, за да се включи в 
инициативата на СУ „Юрий 
Гагарин“ под мотото „Пре-
дизвикай ме“. Тя е част от 
кампанията за открити 
тренировки „Ролята на 
физическото възпитание 
за развитието на личност-
та на ученика“, която 

Спортно училище стар-
тира през миналата учебна 
година по повод честване-
то на 50-годишния си 
юбилей.

Откритата трениров-
ка на Иван Иванов с борци 
от СУ „Юрий Гагарин“ ще 
се проведе на 22 ноември 
от 10:30 часа в зала „Бойчо 
Брънзов“.

Именитият борец, кой-
то е и носител на златния 
пояс „Никола Петров“ е 
изобретател на уреда „Бъл-
гарска тренировъчна тор-
ба“, известен по цял свят 
като Bulgarian Training Bag.

Учениците от Спорт-
ното ще имат уникалната 
възможност да направят 
съвместна тренировка с 
Иван Иванов, който ще им 
разкрие тайните на този 
универсален, ефективен и 
революционен фитнес уред.

Българската торба, как-
то и други спортни уреди 
и иновации, проектирани 
от нашия сънародник, се 
ползват с огромен успех 
сред елитните състезате-
ли и треньори по борба, 
MMA, джудо, както и от 
практикуващите функ-

ционални, аеробни и crossfit 
тренировки.

Всеки желаещ да чуе как-
во ще сподели Иван Иванов 
с бургаските спортисти и 
да наблюдава атрактивна-
та и вълнуваща трениров-
ка може да присъства като 
зрител в зала „Бойчо Брън-
зов“ на 22 ноември, сряда, 
от 10:30 часа. Входът е 
свободен.

На основание чл. 23, ал. 4, т.1 от ЗМСМА, чл.39, 
ал.1, изр.4 от ПОДОСКВОА на Община Бургас, 
свиквам ВТОРОТО ЗАСЕДАНИЕ на Общински съвет 
– Бургас на 21.11.2023 година  (вторник) от 9:00 
часа, с продължение на 22.11.2023 година (сряда) 
от 09:00 часа при неизчерпване на дневния ред, 
в заседателната зала, находяща се в „Културен 
дом на нефтохимика”, ет.2, при следния 

ПРОЕКТ НА ДНЕВЕН РЕД

1. ОбС 08-00-14657 Докладна записка от 
Михаил Хаджиянев – председател на Общински 
съвет – Бургас, относно: Избор на заместник-
председатели на Общински съвет – Бургас, мандат 
2023 – 2027 г.

2. ОбС 08-00-14658 Докладна записка от 
Михаил Хаджиянев – председател на Общински 
съвет – Бургас, относно: Избор на членове и 
ръководство на постоянни комисии по Правилника 
за организацията и дейността на общинския съвет и 
взаимодействието му с общинската администрация 
на Община Бургас

3. ОбС 08-00-14653 Докладна записка от 
Михаил Хаджиянев – председател на Общински 
съвет – Бургас, относно: Избор на общински 
съветници за членове на комисии, създадени 
по силата на специален закон или подзаконов 
нормативен акт, и специализирани органи

МИХАИЛ ХАДЖИЯНЕВ
Председател на Общински съвет – Бургас

Текст снимка: 
Ivan-ivanov – Sportno-ivan-ivanov – 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

В продължение на два дни 
спортен комплекс „Парк 
Арена ОЗК“ беше домакин 
на деветото издание на 
плувния турнир за вете-
рани „Мастърс Бургас 2023“. 
Организатор бе клуб „Чер-
номорец“ с подкрепата на 
Община Бургас.

В състезанието участ-
ваха 187 плувци ветерани 
от 18 клуба - два гръцки, 
един румънски и останали-
те български.

Турнирът премина при 
пълна хегемония на домаки-

ните от „Черноморец“, 
които са първи при жените, 
на второ място при мъже-
те и са комплексни първен-
ци.

Всички клубове получиха 
статуетки за „Добре дошли 
в Бургас“. Призьорите в 
отделните възрастови 
групи при мъжете и жени-
те бяха наградени с купи и 
медали. Статуетки бяха 
връчени и на най-възраст-
ните участници в „Мастър-
са“ – жена и мъж от Русе. 
Отличени бяха и най-бър-
зите плувци по точковата 
система на ФИНА – 61-го-

дишната Йорданка Пенева 
от „Черноморец“ на 50 
метра кроул и Ангел Пеев 
на 40 години от „Албатрос“- 
Варна на 50 метра бруст.

„Отново бяхме любезни 
домакини извън басейна, но 
при самото плуване дока-
захме, че сме №1. Догодина 
турнирът за ветерани 
„Мастърс“ ще бъде десети 
юбилеен и ще се постараем 
съвместно с Община Бургас 
да го проведем на много 
високо ниво“, заяви главни-
ят треньор и президент 
на ПК “Черноморец“ Люба 
Панайотова.

Бургаските ветерани – 
хегемони в плувен турнир

Младите борци от Спортното ще имат възможност да нау-
чат много    ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Иван Иванов пристига от САЩ, за да се включи в инициативата 
на СУ „Юрий Гагарин“ под мотото „Предизвикай ме“     ФОТО: ИНТЕРНЕТ

„Парк Арена 
ОЗК“ беше дома-
кин на девето-
то издание на 
плувния турнир 
за ветерани 
„Мастърс Бур-
гас 2023“
ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС
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Сериалът „Вина“ 
акостира и в Бургас 

Демокрация, 
разнообразие 
и опазване на 
климата.
Т И  С И  Е В Р О П А .

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Вокална формация 
„Морски песъчинки“ и 
Вокален ансамбъл „Фор-
тисимо“ отново просла-
виха Бургас и България.

Гласовитите възпита-
ници на Милена Добрева 
покориха журито и пуб-
ликата в шведския град 
Норкьопинг и се завърна-
ха с куп награди.

ВФ „Морски песъчинки“ 
извоюва GRAND PRIX OF 
NATIONS в две категории 
- „Фолклор“ и „Младежки 
хорове“.

Два златни медала за-
служи Вокален ансамбъл 
„Фортисимо“, в категории 
„Вокални ансамбли и ка-
мерни хорове“ и „Фолклор 
със съпровод“.

„Невероятна Милена 
Добрева! След покорява-
нето на световните 
върхове от „Фортисимо“, 
вече и „Морски песъчинки“ 
са номер 1! „Гран при“ от 
международния хоров 
фестивал в Швеция! Без-
спорни!“, написа Димитър 
Николов в социалната 
мрежа.

Бургас се прочу  
в страната на ABBA

ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

Култовият сериал „Вина“, 
който се излъчва по БНТ и 
предизвика невероятен 
успех с първия си сезон, 
акостира и в Бургас за сним-
ки. 

Сериалът се снима в ра-
йона на Сандански и Мелник, 
където се развива действи-
ето, но два дни снимачният 

екип е в Бургас, научи „Чер-
номорски фар“. 

Режисьорът Виктор 
Божинов даваше напътствия 
на оператори, сценаристи, 
статисти. Терасата на 
Морското казино бе място-
то, където по сценарий се 
провежда винено изложение 
във финала на втория сезон. 
Неговите снимки започнаха 
през есента и се очакват с 

нетърпение от зрителите. 
За снимките бяха и двата 

основни талантливи актьо-
ри, които играят главните 
роли-Елена Телбис - Елина и 
Владимир Зомбори - Филип! 
„Благодарен съм за присъща-
та им отдаденост и про-
фесионализъм!“, заяви режи-
сьорът Виктор Божинов.

През лятото на бурга-
ското винено изложение 

гостуваха и собствениците 
на винената изба, където се 
развива действието.

„Още преди месеци Виктор 
Божинов е харесал идеята 
точно терасата на Мор-
ското казино и гледката към 
залива да се вплетат по 
интересен начин във филма“, 
каза зам.-кметът по култу-
ра Диана Саватева пред 
„Черноморски фар“.
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